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Onderwerp: Stop ontwikkeling zonneparken en eventuele plaatsing windturbines.
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De leden van de gemeenteraad,

Constateren dat:
-Er t.a.v. elektriciteitslevering op steeds meer plekken in Nederland een capaciteitsprobleem is 
op het elektriciteitsnetwerk. 
-De in november 2020 door Provinciale Staten van Brabant aangenomen motie ‘Voorrang voor 
zon op dak’ oproept om op strikte wijze toe te zien dat de zonneladder op een correcte manier 
wordt toegepast en dat zon-op-dakprojecten voorrang krijgen ten opzichte van zonneparken, 
maar dat het netwerk capaciteitsprobleem deze uitvoering echter onmogelijk maakt.
-Volgens het ministerie van Economische Zaken en Klimaat de daken van alle mkb-
bedrijfspanden in ons land zo snel mogelijk vol gelegd moeten worden met zonnepanelen.
-Volgens rekenmeester Martien Visser, lector energietransitie aan de Hanzehogeschool 
Groningen, de benodigde hernieuwbare elektriciteit op land van 35 TWh in 2030 binnen 
handbereik ligt. Ruim 33 TWh volgens hem al is binnengehaald. Noch het Planbureau voor de 
Leefomgeving (PBL), noch het Nationaal Programma Regionale Energiestrategie (RES) zijn 
bewering tegen spreken. Hij er hierbij van uit gaat dat de helft van de verleende subsidies 
uiteindelijk niet leidt tot de bouw van een zonnepark. 
-In Laarbeek en omgeving, volgens gegevens uit februari 2021 van Enexis, de vraag naar 
transportcapaciteit de beschikbare capaciteit in het net overtreft (zogenaamde ‘congestie’ = wat 
de hoeveelheid elektriciteit beperkt die aangeslotenen kunnen invoeden op- en afnemen van het 
elektriciteitsnet).
-Enexis bepleit om zonneparken en windturbines daar te plaatsen waar de elektriciteit ook wordt 
verbruikt.
-Het op dit moment onbekend is wanneer de netwerkcapaciteitsproblemen worden opgelost 
omdat dit een probleem is wat zich op vele plekken in Nederland voor doet en waarvan de 
oplossing heel veel geld gaat kosten, waarbij prioriteiten aangegeven zullen moeten worden.
-Laarbeek op dit moment voor 2 zonneparken vergunningen heeft afgegeven en er nog 3 
besluiten om dit te doen in het verschiet liggen.
-Volgens de antwoorden van het college op onze schriftelijke vragen, Enexis voor zover bekend 
rekening heeft gehouden bij de belasting van het elektriciteitsnetwerk met de 3 nog te 
vergunnen zonneparken. 
-Er in Laarbeek al aanvragen voor zonnepanelen op daken van schuren/stallen door Enexis zijn 
afgewezen vanwege de capaciteitsproblemen op het netwerk.

Zijn van mening dat:
-Laarbeek, net zoals de rest van Nederland, weliswaar een bijdrage moet leveren aan de 
energietransitie, maar dat dit wel op een gewenste en meest logische manier moet gebeuren.



-Het onwenselijk en niet logisch is dat we zonneparken ontwikkelen en eventueel windturbines 
plaatsen, waarmee we ook nog eens het landschap vervuilen, terwijl zonnepanelen op daken 
leggen in een aantal gevallen onmogelijk is vanwege niet beschikbare netwerkcapaciteit.
-We als Laarbeek zonnepanelen op daken, waaronder zeker ook op stallen/schuren en 
bedrijfsgebouwen, moeten stimuleren en daarom de nu nog beschikbare netwerkcapaciteit 
hiervoor moeten gebruiken i.p.v. voor zonneparken of windturbines.

en 

Verzoeken het college:
In ieder geval voorlopig te stoppen met de ontwikkeling en vergunning van eventueel te 
plaatsen windturbines en alle zonnevelden, behalve de twee al eerder vergunde zonneparken 
Liesvelden en De Blauwe Poort. De hierdoor ter beschikking komende netwerkcapaciteit te 
gebruiken voor zonnepanelen op daken, inclusief stallen/schuren en andere bedrijfsgebouwen, 
tot aan het moment dat:

1)Duidelijk is op welk moment het elektriciteitsnetwerk zodanig wordt aangepast dat de op dat 
moment eventueel benodigde aanleg van meer zonnevelden en windturbines, bovenop de 
gewenste aanleg van zonnepanelen op daken, mogelijk wordt. 

2)Op het moment dat het tijdstip van de benodigde verzwaring van het netwerk bekend is 
opnieuw met de gemeenteraad in overleg te gaan over de stand van zaken van dat moment én 
over de noodzaak om meer zonneparken te ontwikkelen en/of windturbines te plaatsen en hier 
een nieuw besluit over te nemen.
  
en gaan over tot de orde van de dag
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